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Opvattingen van het college of burgemeester ex. artikel 33 Reglement van Orde. De griffie zorgt voor verspreiding. 

Beantwoording volgt zo snel mogelijk en in ieder geval binnen 4 weken. 
 
 
Naam en fractie: Laura van Harmelen en Maarten Balzar, D66 

Datum indiening: 14 februari 2019 

Datum antwoord: 25 maart 2019 

Onderwerp: Wens tot uittreding GNR van de provincie 

 

Inleiding 
Op 13 februari 2019  bereikte ons via het Noord-Hollands Dagblad het nieuws dat de provincie de wens heeft om definitief uit 
het GNR te stappen. Aangegeven wordt dat de Gooise gemeenten tot 1 mei hebben om de afkoopsom van ruim 6,5 miljoen 
te accepteren. Hiernaast staat benoemd dat de provincie graag wil blijven samenwerken aan ‘de ontwikkeling van natuur, 
landschap, cultuurhistorisch erfgoed en recreatieve mogelijkheden in het Gooi’. Hierbij wordt tevens aangegeven dat aan de 
bestaande financiële bijdragen niet wordt getornd. 
 
 
Vraag 1 
Hoe kijkt het college aan tegen de uitspraak van de Raad van State over het vertrek  uit de GNR en aangekondigde GNR-exit 
van de provincie? 
 
Antwoord 
De provincie heeft na veranderde subsidie wetgeving op het huidige moment een dubbele rol. Aan de ene kant verleent ze 
subsidie voor natuurbeheer (SVNL) en tegelijkertijd heeft ze zitting in het bestuur. Het college begrijpt het standpunt van de 
provincie dat de huidige situatie vanwege deze dubbele rol onwenselijk is.  
 
 
Vraag 2 
Hoe duidt het college de wens tot uittreding in relatie tot de wens tot blijvend samenwerken en niet tornen aan de financiële 
bijdrage? En daarmee samenhangend; hoe moeten we de afkooppremie van de provincie zien en wat zegt dit over mogelijke 
investeringen in de komende 10 jaar en in de periode daarna? Is het college voornemens om, indien nodig, verdere toelichting 
te vragen?  
 
Antwoord 
Samenwerking in het GNR gaat over meer dan alleen de financiële bijdrage van de provincie in de huidige vorm. Het uittreden 
van de provincie sluit daarnaast toekomstige bijdragen van de provincie aan projecten zeker niet uit. Voor beheer en 
onderhoud blijft er ook een financiële bijdrage middels de SVNL-regeling. Het college is met de overige participanten in 
gesprek om te komen tot een gedragen intentieverklaring waarin een strategie van uittreden wordt overeengekomen. 
 
Het uitgangspunt van het college is om samen met de provincie en de andere participanten tot een intentieverklaring te 
komen met daarin voorwaarden voor uittreding: 

1. Een gezamenlijke inhoudelijke visie op beheer en behoud van natuur in het Gooi; 
2. Een goede financiële overgangsreling.  

 
 De strategie is tweeledig. Ten eerste worden in samenspraak met de overige participanten  een visie, strategie en concrete 
projecten geformuleerd. Op deze manier committeert de provincie zich aan de belangrijke natuurwaarden binnen de regio 
Gooi- en Vechtstreek en het GNR. Hiermee worden de belangen en waarden van het GNR vastgelegd. Ten tweede wordt 
onderhandeld over een goede, duurzame financiële overgangsregeling.  
 
 
Vraag 3 
Overweegt het college in dit licht de optie om met Amsterdam en de provincie afspraken te maken, bijvoorbeeld middels een 
convenant, over de verschillende behoeftes. Met name de behoefte van Amsterdam om woningen met bijbehorende 
voorzieningen te bouwen staat haaks op het belang en de wens tot natuurbehoud in de Gooi en Vechtstreek. 
 
Antwoord 
Er is door Amsterdam en de provincie geen enkele behoefte uitgesproken om woningen te bouwen in het gebied van het 
GNR. Zowel de provincie als Amsterdam erkennen het belang van het Goois Natuurreservaat, binnen de provincie en de 
Metropool Regio Amsterdam. Zie antwoord bij vraag 2 waarin gesproken wordt over het op te stellen convenant waarin dit 
soort. 
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waarborgen zullen worden opgenomen.  
 
Verder ziet Amsterdam het Goois Natuurreservaat als een belangrijk natuurgebied met recreatieve mogelijkheden voor alle 
inwoners en bezoekers van de Metropoolregio Amsterdam.  
 
 
Vraag 4 
Hoe verhoudt de wens tot uittreding van Amsterdam zich volgens het college tot de wens van de provincie? Ligt er van 
Amsterdam nog een aanvullend vergelijkbaar aanbod op tafel. 
 
Antwoord 
De argumenten van uittreding van Amsterdam en de Provincie verschillen. De Amsterdamse raad heeft besloten om uit te 
treden vanwege het feit dat zij niet voor gebieden buiten de  eigen gemeente wil bijdragen aan beheerstaken. Wel heeft 
Amsterdam de intentie uitgesproken ook in de toekomst aan op projectbasis te willen bijdragen aan natuur binnen de 
metropool regio Amsterdam. De bestuurders van de Gooise gemeenten, de provincie en Amsterdam hebben de afgelopen 
maanden informeel gesprekken gevoerd. De bestuurders hebben in deze gesprekken het vertrouwen gekregen en 
uitgesproken om er gezamenlijk minnelijk uit te komen. 
 
De financiële overgangsregeling gaat vorm krijgen in de intentieverklaring.  
 
 
Vraag 5 
Hoe realistisch vindt het college de gestelde deadline van 1 mei? Geeft dit voldoende ruimte aan de verschillende gemeenten 
om een standpunt in te nemen en af te stemmen? 
 
Antwoord 
Het college vindt de gestelde deadline van 1 mei onrealistisch. De insteek is om via de intentieverklaring tot een gezamenlijke 
visie en financiële voorwaarde te komen. Om dit proces succesvol te voltooien is 1 mei te kort dag. 
 
 
Vraag 6 
Heeft de provincie naast de afkoopsom nog aanvullende (onderhandel)punten ingebracht? Zo ja, wat is de visie van het 
college op deze punten? 
 
Antwoord 
De provincie heeft aangegeven in de toekomst graag met de Gooise gemeenten samen te blijven werken voor de 
instandhouding van de natuur in het Gooi. Deze samenwerking vindt het college essentieel. 
 
 
Vraag 7 
Hebben de gemeenten uit de Gooi en Vechtstreek voldoende juridische experts in huis (gehaald) om de mogelijkheid van het 
aangaan van een juridische procedure tegen de provincie en Amsterdam te onderzoeken? Kan het college al iets aangeven 
over de visie hierop? 
 
Antwoord 
Het college wil het niet laten uitlopen op een juridisch proces en wil graag gezamenlijk tot overeenstemming komen. Op dit 
moment worden gesprekken gevoerd en is het streven  naar een minnelijke uitkomst. 
 
 
Vraag 8 
Hoe worden de raden betrokken bij de besluitvorming? 
 
Antwoord 
Uiteraard worden de uitkomsten ter besluitvorming voorgelegd aan de raad. 
 
 


